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Spørgsmål
Vil ministeren redegøre for den langsommelige proces med Europa-Kommissionens 
godkendelse af regeringens reklameafgift?

Svar
Skatteministeriet har notificeret forslag til lov om afgift af husstandsomdelte reklamer 
efter reglerne om statsstøtte overfor EU-Kommissionen. Notifikationen er registreret hos 
Kommissionen d. 8. november 2012.

I det videreforløb har der været løbende drøftelser med Kommissionen, og Kommissio-
nen har i flere omgange stillet opklarende spørgsmål. Sideløbende har Kommissionen 
behandlet de klager, som den har modtaget vedrørende loven. I den forbindelse har mini-
steriet haft mulighed for at kommentere på klagerne, ligesom klagerne har haft mulighed 
for at kommentere på ministeriets svar. 

Behandlingen af en statsstøttesag kan tage flere år ved Kommissionen. Processen kan 
samtidig blive forlænget, såfremt Kommissionen modtager klager vedrørende den notifi-
cerede foranstaltning, idet disse kræver en selvstændig sagsbehandling.  


